
 
 

Protokół 

Z XVII Sesji Rady Gminy Rzeczyca 

z dnia 30 września 2022 r. 

Ad. 1) XLVII sesja Rady Gminy Rzeczyca odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury  

w Rzeczycy i rozpoczęła się o godz. 9.00.  

Przewodniczący Rady Gminy – Leszek Kosiacki, stwierdzając w chwili rozpoczęcia sesji 

obecność 15 radnych i kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał otworzył 

obrady XLVII Sesji Rady Gminy Rzeczyca. 

Przywitał przybyłych na sesję: władze Gminy Rzeczyca na czele z Panem Wójtem – Markiem 

Kaźmierczykiem, Z-cę Wójta – Iwonę Łuszcz-Krawczyk, Skarbnika Gminy- Renatę Szulc, 

radnych, sołtysów oraz kierowników jednostek. 

Listy obecności radnych, sołtysów oraz kierowników stanowią załączniki nr1- 3 do protokołu. 

 

Ad. 2) W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy Rzeczyca poinformował, że w dniu  

27 i 28 września 2022 r. odbyły się wspólne posiedzenie stałych komisji, przedmiotem 

których była analiza materiałów na dzisiejszą sesję.  

Przewodniczący Rady Gminy Rzeczyca wystąpił z zapytaniem, czy są uwagi do porządku 

obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

Pani Z-ca Wójta – Iwona Łuszcz-Krawczyk zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr XXXVIII/232/2017 Rady Gminy Rzeczyca z dnia 10 listopada 

2017r. w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych  

w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Rzeczyca. Przedmiotowa 

autopoprawka wynika z faktu przeprowadzenia rozmowy z prezesem Związku 

Nauczycielstwa Polskiego, który zwrócił uwagę na kwestie dotyczące dodatku funkcyjnego 

nauczycieli. 

Więcej uwag ani wniosków nie zgłoszono. Przewodniczący Rady poddał wobec tego w/w 

wniosek pod głosowanie. Wniosek dotyczący wprowadzenia autopoprawki został przyjęty 

przez Radę bezwzględną większością ustawowego składu Rady tj. 15 głosami „za” 

(jednogłośnie). 

Wobec powyższego porządek sesji przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie Sesji, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XLVI sesji Rady Gminy Rzeczyca z dnia 12 września 

2022r. 

4. Informacja Wójta z działalności między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2022 rok.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVI/181/2021 Rady Gminy z dnia 23 

lutego 2021r. w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku 

rolnego i podatku leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Rzeczyca”. 



 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średnich cen jednostek paliwa w gminie 

Rzeczyca na rok szkolny 2022/2023.  

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVIII/232/2017 Rady Gminy 

Rzeczyca z dnia 10 listopada 2017r. w sprawie uchwalenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Rzeczyca. 

12. Wolne wnioski. 

13.  Zamknięcie obrad XLVII Sesji Rady Gminy Rzeczyca.  

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”. 

Ad. 3) Radni do protokołu z obrad XLVI sesji Rady Gminy Rzeczyca z dnia 12 września 

2022r. uwag nie wnieśli, wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że 

protokół został przyjęty.  

Ad. 4) W tym punkcie została przedstawiona przez Pana Marka Kaźmierczyka - Wójta 

Gminy Rzeczyca skrócona informacja o pracy między sesjami tj. od 12 września 2022r. do 30 

września 2022r. Jednocześnie Pan Wójt poinformował, że pełna informacja Wójta z działań 

międzysesyjnych stanowi załącznik do protokołu z sesji. W trakcie omawiania punku 

dotyczącego realizacji inwestycji Pan Wójt poinformował wszystkich obecnych  

m. in. o awarii falownika na SUW w Grotowicach. Ponadto poinformował, iż w dniu 

29.09.2022r. odbyła się Olimpiada przedszkolaków „Olimpiada z Fraidą” pod patronatem 

Łódzkiego Kuratora Oświaty Pana Waldemara Flejszera. 

 Pan Janusz Baran przy omawianiu kwestii dotyczących inwestycji zapytał  

o utwardzenie pobocza wzdłuż drogi powiatowej w Luboczy. Według ustaleń z panią 

Dyrektor ZDP w Tomaszowie Maz. – Panią Elżbietą Rudzką pobocze o szerokości 1 m miało 

się znajdować 1 m od jezdni, tymczasem pobocze utwardzane jest tuż przy samej jezdni. 

 Pan Wójt odpowiedział, że ZDP w Tomaszowie maz. nie konsultuje z Gminą 

projektów dróg Poinformował, że dostaliśmy pismo z Zarządu Dróg, w którym proponowana 

kwestia została rozpatrzona negatywnie na posiedzeniu Zarządu Powiatu. 

 Pan Janusz Baran poprosił również o zorganizowanie spotkania z Panią Dyrektor 

ZDP oraz całym Zarządem Powiatu w kwestii dotyczącej przebudowy skrzyżowania  

w Luboczy, stwierdzając , że jest to 1 z najtrudniejszych skrzyżowań na terenie naszej gminy. 

Pan Wójt odpowiedział, że postara się doprowadzić do takiego spotkania. 

 Pan Jan Stańczyk  poruszył kwestie dotyczącą awarii SUW w Grotowicach. 

Stwierdził, że zaopatrzenie całej gminy w wodę to doskonały test dla SUW w Sadykierzu. 

Zapytał o rekompensatę dla miejscowości Sadykierz. 

 Radny Piotr Pietrzak zapytał o cenę przedmiotowego falownika, który uległ awarii 

na SUW w Grotowicach. Wyraził swoje niezadowolenie z chęci rekompensaty przez  Pana 

Jana Stańczyka dla Sadykierza.  

W dalszej części omawiania informacji międzysesyjnej Pan Wójt poruszył kwestię ceny 

energii elektrycznej.  

Stwierdził, iż cena za prąd jest sztuczna. Najczęściej elektrownie podpsują umowy 

wieloletnie z kopalniami, dlatego też Gmina podpisała umowę tylko do końca roku. 

 Ponadto Pan Wójt poinformował zebranych o wyjeździe Pani Wójt oraz Pani Edyty 

Kobackiej do RZGW w Warszawie na spotkanie dotyczące aglomeracji. Wyjaśnił zebranym, 

że zgodnie z dyrektywą rady 91/271/EWGz dnia 21 maja 1991r. dotyczącej oczyszczania 



 
 

ścieków komunalnych nasza aglomeracja nie spełnia wymogów ww. dyrektywy – nie 

osiągamy współczynnika skanalizowania.  

 Radny Jan Stańczyk wtrącił wywód dotyczący elektryczności. Oznajmił, iż słyszał 

w telewizji, że prąd będzie tańszy o 2/3 ceny, więc nie należy spieszyć się z przetargami.

 Następnie odbyło się wręczenie kwiatów dla Pani Agaty Ostalskiej z okazji objęcia 

funkcji dyrektora Szkoły Podstawowej w Rzeczycy  z dniem 01.09.2022r. 

 Na koniec informacji międzysesyjnej Pan Wójt poinformował zebranych  

o możliwości zorganizowania wyjazdowej sesji do Gminy Przasnysz, w celu obejrzenia 

biogazowni.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

 W tym momencie Przewodniczący Rady zarządził 10 minutową przerwę. Po 

przerwie wznowiono obrady i przystąpiono do realizacji dalszego porządku obrad. 

 

Ad. 5) Kolejnym punktem sesji było podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej. 

Wobec barku uwag i zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały  

i zarządził głosowanie. 

W chwili głosowania na sali obrad obecnych było 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 15 głosami „za”. Uchwała nr XLVII/303/2022 w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej i imienny wykaz głosowania stanowią załącznik nr 5 do protokołu.  

Ad. 6) W punkcie tym rozpatrywany był projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 

na 2022 rok. 

Pan Wójt wtrącił, że zmiana budżetu podyktowana jest m. in. otrzymaniem środków na 

dodatek węglowy, który zostanie wypłacany od poniedziałku. 

 Wobec barku uwag i zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały  

i zarządził głosowanie. 

W chwili głosowania na sali obrad obecnych było 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 15 głosami „za”. Uchwała nr XLVII/304/2022 w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2022r. i imienny wykaz głosowania stanowią załącznik nr 6 do protokołu.  

Ad. 7) Kolejnym punktem sesji było podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego.  

Wobec barku uwag i zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały  

i zarządził głosowanie. 

W chwili głosowania na sali obrad obecnych było 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 15 głosami „za”. Uchwała nr XLVII/305/2022 w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego i imienny wykaz głosowania stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 8) Następnym punktem porządku sesji było podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

XXVI/181/2021 Rady Gminy z dnia 23 lutego 2021r. w sprawie zarządzenia poboru podatku 

od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa 

oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 



 
 

Wobec braku uwag i zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały  

i zarządził głosowanie.  

W chwili głosowania na sali obrad obecnych było 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 15 głosami „za”. Uchwała Rady Gminy Rzeczyca  nr XLVII/306/2022 

zmieniająca uchwałę Nr XXVI/181/2021 Rady Gminy z dnia 23 lutego 2021r. w sprawie 

zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego od osób 

fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso i imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu  

z sesji. 

Ad. 9) W punkcie tym rozpatrywany był projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Rzeczyca”.  

 

Wobec braku uwag i zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały  

i zarządził głosowanie.  

W chwili głosowania na sali obrad obecnych było 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 15 głosami „za”. Uchwała Rady Gminy Rzeczyca  Nr XLVII/307/2022  

w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Rzeczyca” i imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu z sesji. 

Ad. 10) Kolejnym punktem sesji było omówienie i rozpatrzenie uchwały w sprawie 

określenia średnich cen jednostek paliwa w gminie Rzeczyca na rok szkolny 2022/2023. 

Wobec braku uwag i zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały  

i zarządził głosowanie.  

W chwili głosowania na sali obrad obecnych było 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 15 głosami „za”. Uchwała Rady Gminy Rzeczyca Nr XLVII/308/2022  

w sprawie określenia średnich cen jednostek paliwa w gminie Rzeczyca na rok szkolny 

2022/2023 i imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu z sesji. 

Ad. 11) W punkcie rozpatrywana była uchwała zmieniającej uchwałę Nr XXXVIII/232/2017 

Rady Gminy Rzeczyca z dnia 10 listopada 2017r. w sprawie uchwalenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Rzeczyca 

Wobec braku uwag i zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt powyższej uchwały  

i zarządził głosowanie.  

W chwili głosowania na sali obrad obecnych było 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie – 15 głosami „za”. Uchwała nr XLVII/309/2022 zmieniającej uchwałę Nr 

XXXVIII/232/2017 Rady Gminy Rzeczyca z dnia 10 listopada 2017r. w sprawie uchwalenia 

regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Rzeczyca i imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu z sesji. 

Ad. 11) W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy: 



 
 

Pani Zastępca Wójta – Iwona Łuszcz-Krawczyk poruszyła kwestię segregacji odpadów 

komunalnych przez mieszkańców Gminy Rzeczyca. Firma odbierająca odpady wskazała kilka 

gospodarstw, które nieprawidłowo segregują odpady komunalne. Poprosiła zebranych, aby 

edukować mieszkańców na temat prawidłowej segregacji. Jeżeli mieszkańcy nie będą 

stosować się do zasad segregacji będą płacić jak za odpady niesegregowane, czyli większą 

stawkę.  

Jednocześnie poinformowała, że popiołu nie wsypujemy do koszy. Są specjalne worki na 

popiół, które są dostępne w Urzędzie Gminy i które wystawiamy obok koszy w dniu odbioru 

odpadów zmieszanych. 

Sołtys Wiesław Łaski poprosił o ulotki dla mieszkańców na temat prawidłowej segregacji 

odpadów komunalnych. 

Radny Jan Stańczyk wrócił do tematu aglomeracji i wytycznych Wód Polskich. Stwierdził, że 

mamy krótki okres na zrealizowanie ich postulatów. Pan Wójt wyjaśnił, że są to wytyczne, do 

których mamy się dostosować. Oznajmił. że będziemy wysyłać pisma do gospodarstw 

niepodłączonych o obowiązkowym przyłączeniu do sieci. Zwrócił uwagę na fakt, iż cena 

ścieków kanalizacyjnych jest 4-krotnie niższa niż cena ścieków dowożonych taborem 

asenizacyjnym i to może mieć kluczowe znaczenie.  

Radny Janusz Baran poprosił aby w Luboczy zrobić hydrant naziemny. 

Sołtys Jolanta  Sej poprosiła o wykonanie odwodnienia w Łęgu oraz o przycięcie gałęzi  

z drzewa przy stawie. 

Sołtys Dariusz Bigos poprosił o 10 taczek kruszywa aby wyrównać zjazd z drogi powiatowej 

do sklepu. 

Radny Jan Stańczyk wtrącił aby stopniowo wynosić hydranty podziemne.  

Ad. 12) W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 

podziękował wszystkim za udział w sesji Rady Gminy. Po czym dokonał zamknięcia XLVII 

sesji Rady Gminy Rzeczyca. Sesja zakończyła się o godz. 11.48. 

 Szczegółowy przebieg obrad zarejestrowany jest na nośniku cyfrowym i stanowi integralną 

część protokołu. 

 

 

 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczący Rady Gminy 

Edyta Kobacka        Leszek Kosiacki 

 

 



 
 

 

 


